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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (Demokrati) je na 13. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 14. rujna 2022. godine postavila vijećničko pitanje: 
 
„Ja ću dati jedan osvrt, ujedno i pitanje gospodinu gradonačelniku vezano za jučerašnje 
izvješće vezano za situaciju u Prtlogu za sječu, paljenje šume. Najprije ću navesti jednu 
konstataciju a to je da se status značajnog krajobraza kao što se stiče, može i oduzeti ukoliko 
se uništi bioraznolikost koja ga sačinjava. Druga stvar, vidjela sam, naveli ste nekakve tabele 
koje su se spominjale još u vrijeme dok sam ja bila u građanskoj inicijativi Volim Prtlog. To je 
bilo 2016. 2017. godine. Tako da mi kao da smo u nekakvoj komi, mogla bi reći, pa se 
probudimo nakon 6,7 godina. Pitanje je sljedeće. Mene zanima, vi ste opširno naveli postupak 
obrane teritorija. To mi se sviđa da ste napisali jednom riječju „borba“ jer ovo je borba. Mene 
zanima, obzirom da je to počelo negdje u drugom, trećem mjesecu ove godine, stranica postoji 
Volim Prtlog, facebook je najpraćeniji medij, mi nemamo sto udruga, sto stranica po portalima 
da se to ne bi moglo pratiti. Znači, ljudi su ukazivali. Ljudi koji vide situaciju upravo idu na tu 
stranicu da se vijesti šire. I mediji su naši pisali o tome, pa me zanima na koji način, tko je 
prijavio to, da li Natura Histrica jer netko je njoj morao prijaviti. Ne vjerujem da je gospođa 
šetala po Prtlogu. Zanima me zašto je taj vremenski odmak i tko je potegnuo tu prijavu. Da li 
su vama javili građani, pa vi Natura Histici. Znači, fali taj jedan redoslijed koji je jako bitan. I 
zbog toga i jesu ovakvi natpisi po portalima koje možete pročitati prilično negativni unatoč 
velikom iskoraku koji ste napravili, ali fali srž. Znači, tko je prijavio i zašto i zašto taj vremenski 
odmak, ta „koma“ od sedam, osam mjeseci.“   
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Valter Glavičić, gradonačelnik Grada Labina: 
„Volio bih reći da smo jučer iznijeli podatak vani no nismo se jučer probudili i došli na lokaciju 
Prtlog i pokrenuli akciju. Trebalo je puno toga potvrditi, trebalo je najprije doći do saznanja da 
li želimo djelovati na način da prijavimo i da završi tamo gdje bi možda po proceduri trebalo 
završiti da se ništa ne potegne kao i masa drugih slučajeva u Istri, u Dalmaciji, u cijeloj 
Hrvatskoj. Istina je da je to bilo negdje početkom, ako se ne varam ožujka. Na kraju krajeva 
moram priznati da sam razgovarao sa nekoliko članova udruge Volim Prtlog i oni su me o tome 
obavijestili. Mislim da je ta komunikacija pozitivna i njima zahvaljujem i mislim da to nikako ne 
smije biti pojedinačna akcija. Mislim da je bitno naglasiti da je ovaj put izabrana taktika da je 
sve to skupa na lokaciji koja je značajni krajobraz i koja je pod upravljanjem javne ustanove 
Natura Histrica. Od svih kombinacija koje smo probali i koje smo ispitali, ne samo proceduralno 
nego svjesni da se puno prijava desi i da se ne odrade nego da budu u kašetinu i da čekaju 
mjesecima i godinama, i da budu stavljene nekako sa strane, išli smo na onu varijantu preko 
onog kanala za koji smo smatrali da je najsigurniji, sa kojim smo razgovarali i gospođa Silvia 
Buttignoni nam je potvrdila i nekako smo se zajedno složili da će upravo prijava javne ustanove 
odnosno kaznena prijava koja je išla putem jednog odvjetničkog ureda biti najjači mogući potez 



obzirom da je to značajni krajobraz. Znamo da je sukladno Zakonu o zaštiti prirode klasifikacija 
zaštićeni krajobraz na području Republike Hrvatske i zaključili smo da je jača prijava ako ide 
tim putem. Ako vas baš zanima osoba koja je prijavila Natura Histici sam ja osobno. I to se nije 
desilo jučer. Ja bi volio reći da svatko od vas, u svakom trenutku može prijaviti osobno i ne 
treba čekati ni gradsku upravu ni gradonačelnika. Svatko može uvijek prijaviti Natura Histrici i 
DORH-u i državnom inspektoratu. Gradonačelnik nije redar koji provodi kontrolu. Ja sam 
građanin kao i svi ostali no smatrao sam da moramo poduzeti najveću moguću mjeru i mislim 
da smo to odradili kako treba. Mislim da neki puta od šume treba vidjeti i stablo. Jadranska 
obala je jako razvedena i jako je duga. Imamo jako puno jedinica lokalne samouprave na 
Jadranu i mislim da smo možemo reći da smo uz možda grad Rovinj i možda još koju općinu 
u Istri jedni od rijetkih u Hrvatskoj koji su se usudili i izašli javno imenom i prezimenom na 
presicu, poduzeli sve moguće mjere i mislim da je to daleko najbitnije od svega. Vjerujem da 
ovih mjesec, dva, tri ne bi vratilo ta stabla, moram to reći i mislim da smo izabrali najjaču 
moguću i najubojitiju mjeru. Mislim da je nastup ravnateljice ustanove i moje osobno jučer bio 
vrlo jasan, čvrst i nedvosmislen. Zahvaljujem svima onima koji su shvatili poruku koja se ne 
odnosi samo na tu lokaciju nego se odnosi na cijelo područje ne samo Prtloga nego cijelog 
značajnog krajobraza. Svatko u svakom trenutku može reagirati. Ukoliko smatrate da je bolje 
da reagira Grad kao jača instanca ili Natura Histrica, slobodno pišite, šaljite artefakte, 
fotografije, informaciju jer je nemoguće sve nadzirati istovremeno. No mislim da je najbitnije 
od svega da moramo djelovati promptno i da moramo svi skupa shvatiti da ovo nije samo jedna 
lokacija nego je to velika pošast koja se dešava svuda. Mislim da je vrlo ključno da tu i izvršna 
vlast i predstavnička vlast i svi građani, od najmanjeg do najstarijeg djeluju u istom smjeru i 
onda ćemo uspjet. U protivnom nećemo. Prije, poslije, kasnije, krenuli smo. Imali smo snage, 
imali smo odlučnost i mislim da je to najjače moguće što smo mogli napraviti.“  
  
Vijećnica Tanja Pejić dodatno navodi: 
„Ja se zahvaljujem gospodinu gradonačelniku na odgovoru koji je dosta jasan i sada su puno 
jasnije neke stvari. Samo bih još dodala odnosno postavila pitanje. Obzirom da se radi o velikoj 
količini šume, drveća koje je nestalo, da li će se čekati kraj te prijave ili će se nekako primaći 
sredstva da se ta šuma obnovi. Da se pošumi pa da se kasnije njih tereti jer sigurno je da su 
oni u kazni.“ 
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